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Det är viktigt att hålla under uppsikt att inte biståndsbedömningen tenderar att bli mer 

restriktiv med hänsyn till den tilltagande förekomsten av ruttjänster.”  

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Det är bra att nämnden får en redogörelse hur ruttjänster används och vilken 

utsträckning. Men det är också så att ärendet väcker ytterligare frågor som inte belyses 

i ärendet. Därför lägger vi även en skrivelse för beredning.” 

 

Särskilt uttalande från (V): 

”Det är naturligtvis viktigt att utreda sambandet mellan det ökande utnyttjande av 

rutavdraget bland äldre och beviljade insatser av hemtjänsten när det gäller så kallade 

servicetjänster. 

 

Men för att få tillgång till hemtjänstens insatser när det gäller sådant som städning eller 

matinköp krävs biståndsbedömning. Mycket talar för att rutavdragens växande 

popularitet bland äldre har ett samband med att man slipper bli utfrågad i en 

biståndsbedömning.  

 

Äldrenämnden har redan varit överens om att slopa biståndsbedömningen på så kallade 

servicetjänster inom hemtjänsten. Men ingenting händer. Det är dags nu att genomföra 

reformen!  

 

Nuvarande situation är helt oacceptabel med ekonomiskt bättre ställda äldre som 

använder ruttjänster och slipper biståndsbedömningen och mindre bemedlade som 

måste utsätta sig för utfrågning för att få hjälp med till exempel städning.” 

 

 

§ 12     Uppföljning av aktiviteter 2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 60201-312/2013  

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Tjänstgörande ersättaren Brit Rundberg (V) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner rapporten rörande aktiviteter för äldre  

            på vård- och omsorgsboenden år 2013 och överlämnar den för kännedom  

            till samtliga stadsdelsnämnder, entreprenader och privata utförare av vård-  

            och omsorgsboenden inom Stockholms stads äldreomsorg. 

            

Särskilt uttalande från (S): 
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”Gemensamma aktiviteter på äldreboenden är ett viktigt inslag i äldreomsorgen. 

Aktiviteterna ska givetvis bryta den sociala isoleringen men syftet bör också vara att 

bibehålla funktioner, både fysiska och psykiska, så länge som det är möjligt.  

Gemensamma aktiviteter kan vara av många olika slag, allt från gemensam fika till 

gruppgymnastik och för detta behövs det lokaler. Därför blir vi bestörta av att läsa att 

det finns äldreboenden utan samlingslokaler och där gemensamma aktiviteter anordnas 

i korridoren. 

Vi anser att förvaltningen i så fall måste följa upp den verksamheten noggrant, 

gemensamma aktiviteter kan vara avgörande för mångas välbefinnande.” 

 

Särskilt uttalande från (V):  

”Vänsterpartiet har i sin budget lyft begreppet TÖS. I vår budget skriver vi: 

Vi vill införa en intern Tillsynsfunktion Över Social omsorg (TÖS).  

Denna funktion finns på olika platser och i lite olika varianter och med olika namn 

över landet. I till exempel Eskilstuna kommun finns en SAS. På hemsidan finns 

följande beskrivning av en SAS: 

Socialt ansvarig samordnare, SAS, har det övergripande ansvaret för 

att kvalitet och säkerhet upprätthålls av det sociala innehållet inom vård och omsorgs 

ansvarsområden, det vill säga äldreomsorg samt omsorg om vuxna med 

funktionsnedsättning.  

SAS ansvarar för att utarbeta riktlinjer och rutiner för det sociala omsorgsarbetet, samt 

säkerställer att det håller en god kvalitet. Praktiskt innebär det att SAS bland annat  

arbetar med att utarbeta och följa upp rutiner och instruktioner, utreder inkomna Lex 

Sarah-rapporter samt säkerställer en god avvikelsehantering inom det sociala området 

verksamhetstillsyn, rutiner och dokumentation. Mer information finns på hemsida: 

http://eskilstuna.se/sv/Omsorg-och-hjalp/Kvalitet-och-utveckling/SAS--Socialt-

ansvarig-socionom/  

 
 

§ 13    Anmälan av Äldrecentrums rapport ”Ungdomsbesök i vård- och  

           omsorgsboenden” 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 608-120/2013  

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

            Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt  

            uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 


